



The Project for Strengthening Vocational Training System of State Vocational Training Centers (Genuine Employable Skills: GEMS)



Project Theme:

Basic Human Needs (Vocational Training)

Counterpart:

Supreme Council for Vocational Training and Apprenticeship (SCVTA), Kassala VTC, Kosti VTC

Duration:

Feb. 2016 to Mar.2020

Target Area:

Khartoum, White Nile State, Kassala State

Project Summary:

In Sudan, vocational training has been recognized as a strategic tool to realize human resources development and economic growth through promotion of employment, which are set as national priorities based on a number of existing development policies of Sudan. However, the vocational training sector still lacks clear and comprehensive policies and strategies at the national level. This has resulted in delay in implementing key activities under the relevant national plans and has also caused challenges at the Vocational Training Centers (VTCs) such as outdated curricula, insufficient facilities and equipment, lack of administrative and management skills, lack of training skills of trainers, low participation rates particularly for women and disadvantaged groups and the lack of technical and sector specific skills which are needed to meet the labor market needs and social needs.

In order to overcome these challenges, JICA has implemented the technical cooperation project entitled “Strengthening Vocational Training System of State Vocational Training Center”. JICA and Supreme Council for Vocational Training and Apprenticeship (SCVTA) work together under this project to solve the challenges that facing the state VTCs through developing an improved vocational training system which include introduction of management guideline and enhancing technical guidance from SCVTA and technical capacity of the target VTCs. After implementation of the system at the target VTCs including Kassala VTC and Kosti VTC, the system is expected to be standardized for other public VTCs.

Expected Impact:

This project aims to contribute to the social and economic development by improving vocational training system through strengthening the function of SCVTA to provide technical support for State VTCs, improving management model for VTC in Kassala VTC and strengthening the ability to operate the vocational training at Kosti VTC through the technical support from SCVTA.

Comment:

“We appreciate JICA’s Support to the Vocational Training Sector in Sudan through phase 1 of the project which accomplished remarkable benefits, and improved the capacity of Kassala VTC. This project is considered as Phase II for the previous project, and it will contribute in great deal to the progress of Sudan, moreover tackling unemployment difficulties especially among young generation and disadvantaged groups like women through strengthening states vocational training centres and transferring the management model to other states. In order to achieve the goals of the project we need to support and meet the expectations of those who come to support us.”

(Mr. Mustafa Elradi Ahmed (Comment and Summarized Speech in the Kick of Workshop for GEMS Project) Secretary General, Supreme Council for Vocational Training and Apprenticeship)



مشروع تعزيز نظام التدريب المهني في مراكز التدريب المهني الولائية (مهارات توظيفه حقيقية)



نوع المشروع:

الاحتياجات الانسانية الاساسية (تدريب مهني)

الشريك:

المجلس الاعلى للتدريب المهني والتلمذة الصناعية، مركز التدريب المهني كسلا ومركز التدريب المهني كوستي

المدة:

فبراير 2016 – مارس 2020

المناطق المستهدفة:

الخرطوم، ولايتي النيل الابيض وكسلا

ملخص المشروع:

يعتبر التدريب المهني أداة استراتيجية لتنمية الموارد البشرية والنمو الاقتصادي من خلال تعزيز التوظيف، والتي تعتبر من الاولويات القومية استنادا على عدد من سياسات التنمية بالسودان . غير أن قطاع التدريب المهني لا يزال يفتقر إلى السياسات والاستراتيجيات الشاملة و الواضحة على الصعيد القومي . و أدى ذلك إلى تأخير تنفيذ العديد من الأنشطة المحورية ذات الصلة بالخطط القومية مما نتج عن ذلك الكثير من التحديات التي تواجهها مركز التدريب المهني مثل المناهج القديمة وقلة المرافق والمعدات التدريبية ونقص المهارات الإدارية والتنظيمية ونقص المهارات التدريبية للمدرسين ، وانخفاض معدلات المشاركة خصوصا من النساء والفئات المحرومة، والافتقار إلى المهارات التقنية والتخصصية اللازمة لتلبية احتياجات سوق العمل والاحتياجات الاجتماعية .

ومن أجل التغلب على هذه التحديات، تنفذ الوكالة اليابانية للتعاون الدولي مشروع "تعزيز نظام التدريب المهني لمركز للتدريب المهني الولائية". تعمل الوكالة اليابانية للتعاون الدولي بالتعاون مع المجلس الأعلى للتدريب المهني والتلمذة الصناعية في إطار هذا المشروع من أجل التغلب على التحديات التي تواجه الامانة العامة و مراكز التدريب المهني الولائية من خلال تطوير نظام التدريب المهني عن طريق إدخال التوجيه الإداري وتعزيز التوجيه الفني الذي تقدمه الامانة العامة لمراكز التدريب المهني و تطوير الامكانيات التقنية لمراكز التدريب المهني المستهدفة . بعد تنفيذ نظام التدريب المهني في مراكز التدريب المهني المستهدفة في كل من كسلا و كوستي ، سيتم اعتماده كمعيار عام و يتم تطبيقه في كل مراكز التدريب المهني الحكومية .

الأثر المتوقع:

يهدف هذا المشروع إلى المساهمة في التنمية الاجتماعية والاقتصادية عن طريق تحسين نظام التدريب المهني من خلال تعزيز وظيفة الامانة العامة للتدريب المهني و التلمذة الصناعية في تقديم الدعم الفني لمراكز التدريب المهني الحكومية، وتحسين نموذج الإدارة لمركز كسلا للتدريب المهني وتعزيز القدرة التشغيلية لمركز كوستي للتدريب المهني من خلال الدعم الفني الذي يتلاقاه من الامانة العامة .

التعليق:

"اننا نقدر دعم جايجا لقطاع التدريب المهني في السودان عبر المرحلة 1 من المشروع الذي أنجز فوائده ملحوظة، وحسن قدرة مركز التدريب المهني في كسلا. المشروع الذي بدأ مؤخرا يعتبر المرحلة 2 للمشروع السابق وسوف يساهم بشكل كبير في تقدم السودان بالإضافة إلى المساهمة في معالجة مشكلات البطالة وخصوصا في أوساط الشباب والفئات المحرومة مثل النساء من خلال تعزيز مراكز التدريب المهني الولائية و نقل نموذج مركز كسلا لتدريب المهني. حتى نحقق أهداف المشروع يجب أن ندعم ونلبي تطلعات أولئك الذين يأتون لتقديم الدعم لنا. الأستاذ مصطفى الرضي أحمد

